
Dansk Sportsdykker Forbund               

  
  
Referat bestyrelsesmøde 2024-03  
6. maj 2024 – ONLINE TEAMS  
Onlinemøde – Mødestart 18:30  
Deltagere: Jesper R, Jesper A, Carl, Peter D, Jens, Peter E, Ninna, Gitte, Tobias, Nikolaj 
Afbud: 
 

B) =Beslutning, O) =Orientering og D) =Debat  
  

1. Godkendelse af dagsorden  
Indskudt pkt 4.4 ang instruktørtrænere i biologiudvalget. Dagsorden godkendt 

  
2. Godkendelse af referat bestyrelsesmøde 2024-02  
Referat godkendt og lagt på Sharepoint og hjemmesiden d. 18. Marts. 

  
3. O) Status fra bestyrelsen med kort orientering fra de enkelte udvalg.  

 

1. Jesper: Klubber, CMAS, DIF, EUF, Appeludvalg, Sportsdykkeren, Kommunikation 
• Deltaget i CMAS GA i Monaco. CMAS præsenterede bla. deres nye certifikat 

system. CAMS ønsker at vi lægger alle vores medlemmer og deres 
informationer i CMAS-database på den måde kan man via deres hjemmeside 
se sit certifikat. Har på vores vegne sagt nej tak til dette og vi bliver ved med 
at udstede certifikater som vi plejer. Det er et halvfærdigt projekt og meget 
besværligt og omstændigt at bestille, vedligeholde og arbejde i deres nye 
system – desværre.  

• Vi blev opfordret af DIF til at deltage i deres bestyrelsesuddannelse der er 
lavet sammen med Lederne. Peter D. og jeg deltog i kurset der var ganske 
godt. Det er i 2 dele og vi deltager så videt det er muligt i begge dele.   

• Ungdomsudvalget sommerlejr – første gang afholdt i 1974 og det er altså 50 
år siden i år. Har talt med Baltic Finance og de har før sponseret sommerlejr. 
Det vild e gerne være med til igen. De betaler for en grillaften samt t-shirts. 
Det er super flot og stor tak til Baltic Finance.   

• Interviewet til DRP4 – Kbh vedr de 2 mia. kr der er sat af til genopretning af 
havmiljø   

• Givet mandat til Niels-Søren fra MAU om at han må bruge forbundets navn 
mv. til at arbejde i projektgruppe i Århus vedr bedre faciliteter til dykkere 
generelt i området.   

• Fortæller om drøftelse af kommende besøg fra Sveriges forbund på 
Ungdomsudvalgets sommerlejr 

• Nye krav om arbejdstidsregistrering medmindre man er selvbestemmende 
over sin tid. Der indarbejdes derfor et tillæg til Nicolais kontrakt der beskriver 



at han er selvbestemmende  over sin tid. 
 

2. Carl: Teknisk Udvalg, IT-system 
•  Kontakt til Teknisk Udvalg 

• Der er ikke fundet formand til Teknisk Udvalg så jeg holder månedlige 
statusmøder med formændene for de enkelte underudvalg i TU. 
Nicholai har hjulpet med at lave en skabelon til instruktør bulletin som 
det er planen bliver udsendt hver 2 måned. Instruktør bulletin bliver 
lagt på DSF Sharepoint, hvor alle instruktører har adgang, så man 
løbende kan læse den nye instruktør Bulletin samt de tidligere. 

• Der er oprettet Messenger gruppe til TU formænd for hurtig kontakt 
samt FB gruppe til Instruktør træner gruppen. Vi håber med dette at 
være mere synlige 

• Der er gang i det nordiske samarbejde mellem de nordiske Tekniske 
Udvalg i forhold til at udveksling af undervisningsmaterialer herunder 
erfaringer med E-læring og administrative systemer. 
 

• Status Tailor 
• Michael fra AdminNordic har ønsket at komme ud af Tailor 

kontrakten. Der er ved at blive forhandlet kontrakt så DSF overtager 
Tailor og Tailor mate App. Det betyder at DSF overtager kildekoden til 
Tailor systemet samt at vi holder øjne og øjne åbne for andre 
systemer fremadrettet.  
 

3. Jens: Økonomi, Matr. Udvalg, Biologi Udvalg 
• Regnskab: 

• Samarbejde med IKC og Nicolai omkring retningslinjer for brug af IKC 
ressourcer til støtte for udvalgskasser og udvalgsprojektledere – der 
arbejde videre med opgaven. 
DSF budget opdateres jf. Rep.mødet og udsendes med 
regnskabsopgørelser for udvalg. 
 

• Materialeudvalg:  
• Der arbejdes på fornyelse af genoplivningsdukker. 

 
• Biologi: 

• Kontakt til formand vedr. indstilling af Biologi Instruktørtrænere. 
 

4. Gitte: UV-Rugbyudvalg og Finnesvømmerudvalg 
• Resultat for weekendens DM i Uv-rugby:  

• På herresiderne var det Flipper UVR der blev danskemestre 2024, og 
på dame siden var det Amager UV-Rugby klub der blev danskemestre 
2024. 
 

5. Pia: Ungdomsudvalg, Dykkerudvalg, Marinearkæologisk udvalg 
• Deltog i DIF årsmøde 
• Pia er stoppet i bestyrelsen. Udvalgene får nye kontaktpersoner 



 
 

6. Jesper A: Fridykkerudvalg 
• Status ej modtaget 
• Se særskilt pkt på dagsorden 

 
 

7. Peter D: UV-jagt, Foto/Video, Shoppen 
• UV-jagt udvalget 

• Udvalget planlægger og afholder sine arrangementer.  
• Stort problem for arrangementer at der er få fisk. 

• UV foto og video udvalget 
• Nye udvalg flot præsenteret i sidste udgave af sportsdykkeren. 
• Mange aktiviteter 
• PT 26 tilmeldte til DM. Flere end de sidste 3-4 år tilsammen. 

• DSF shoppen 
• Der er forsøgt ryddet ud i varelageret og der købes nye varetyper som 

forsøg. Udvalgene er blevet spurgt om der kunne være særlige varer 
DSF kunne sælge inden for deres område. 
 

8. Nikolaj(Udviklingskonsulent) 
• Sparring med diverse udvalg  
• Deltaget på messe, DM I Skills, sammen med Frømandklubben Atlantic. 

Yderst positivt, mange unge besøgende og mange unge nysgerrige.  
• Trykkammeret / Halsskov Havn udvikling. Vi er nået rigtig langt og forventer 

at dykkertrappen vil være færdig om 3-5 mdr. og vi sender snarligt ansøgning 
til kystdirektoratet om at sænke trykkammeret.    

• Udviklingsmøder med Aquanaut  
• Sparring med diverse klubber om diverse. Særligt fonde bliver der spurgt ind 

til.  
• Arbejder på at få nye varer oprettet i butikken  
• Igangsat arbejde med SWOT processen (kommende strategiaftaler)  

• Instruktører er blevet involveret. 
• Klubber og medlemmer bliver involveret 
• Bestyrelsen bliver involveret 

 

  
4. Økonomiske beslutninger  
  

O) 4.1. Regnskab   
 Opdateret regnskab fra IKC mangler i senest opdateret udgave 
  

B) 4.2. Jesper R og Peter D deltagelse i bestyrelsesuddannelse (2 delt kursus)   
https://event.dif.dk/bestyrelsesarbejdel  

 Deltagelse godkendt af bestyrelsen. 
  

B) 4.3. Dykkerklokke event – ansøgning om brændstof   

https://event.dif.dk/bestyrelsesarbejdel


Drøftelse af hvornår vi som forbund støtter en aktivitet. Skal tilmelding være via 
forbundets system, hvad kan støtten bruges til og hvornår er en aktivitet 
tilskudsberettiget. 
Det besluttes af støtte med op til 10.000 kr mod en artikel efter arrangements 
afholdelse plus kvitteringer for brændstof. 

  
B) 4.4. Instruktørtrænere i Biologiudvalget 

Biologi udvalget har indstillet at der uddannes/krediteres 2 nye Biologi-
Instruktørtrænere, som led i generationsskiftet i udvalget. Eventuelle omkostninger 
forventes afholdt indenfor Biologi udvalgets nuværende budget. 

Beslutning: Vedtaget – JNN har videre opfølgning. 

  
5. Forslag  
  

B) 5.1 – Fordeling af udvalg og kontakt til disse:   
UV-Jagt – Peter Dreier 
Materiel – Jens Næsted 

MAU – Peter Enger 

Biologi – Jens Næsted 

TU – Carl Tronhjem 

Fridykning – Jesper Andersen 

Finnesvømning – Jesper Andersen 

SND – Ninna Sanden 

Dykkerudvalget – Peter Enger 
UV-Rugby – Jesper Andersen 

FOTO – Peter Dreier  
Ungdom – Ninna Sanden 

 

  
D) 5.2 – Repræsentantskabsmøde og afvikling af dette – forbedringer eller ændringer 
 Positiv stemning omkring udvalgsoplæg under evt. 
  
D) 5.3 - Opfølgning på bestyrelsesudvikling  
 Fokusområderne fordeles ved næste bestyrelsesmøde hvor vi også mødes fysisk 
 

O) 5.4 – Fælles signaturer og ensartede profiler  
 Opfordring til at alle benytter de signaturer som Nicolai har lavet.    
 

B) 5.5 – Kalender og aftale kommende bestyrelsesmøder mv.   
 Teamsmøde d. 4 juni kl 18.30 
 Fysisk møde d. 26 august i Ringsted kl 18.00 
 Teamsmøde d. 9 oktober kl 18.30 

Teamsmøde d. 6 november kl 18.30 
Fysisk Møde d. 2 december i Ringsted kl 18.00 

 Repræsentantskabsmøde d. 26 april kl 10. – Odense(sted kommer) 



  

B/O 5.6. – Opdateret retningslinjer for udvalg og økonomi   
 Udskydes til næste møde  

  

6. Eventuelt  
  
 Carl – Kommunikation. Hvordan kan bestyrelsen blive mere synlige? 

- Emner til hjemmeside/facebook-skriv? 
o Nye ansigter i bestyrelsen 
o Deling af udvalg 
o Godkendelse af støtte til Dykkerklokken-arrangement 

 
Snak om dialog med andre initiativer og foreninger der har med havmiljø at gøre 
 


